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Odmowa przyjęcia do przedszkola dziecka dwuipółletniego

Opracował: Michał Łyszczarz, prawnik, współautor komentarza do Ustawy o systemie oświaty

W czasie rekrutacji do przedszkola rodzic złożył wniosek o przyjęcie dziecka dwuipółletniego.
Nasza  placówka  nie  dysponuje  wolnymi  miejscami.  Rodzic  chce  się  odwoływać  od  decyzji
komisji  rekrutacyjnej,  powołując  się  na  art.  14  ust.  1b  Ustawy  z  dnia  7  września  1991  r.  o
systemie  oświaty,  który  brzmi: „W  szczególnie  uzasadnionych  przypadkach  wychowaniem
przedszkolnym może także zostać objęte dziecko, które ukończyło 2,5 roku”.  Co zrobić w tej
sytuacji?

Podstawa prawna:

•Ustawa z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (t.j. Dz.U. z 2004 r. Nr 256 poz. 2572 ze
zm.). 

Można odmówić przyjęcia dziecka, powołując się zresztą na przywołany w pytaniu przepis art. 14 ust. 1b
Ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, zgodnie z którym w szczególnie uzasadnionych
przypadkach wychowaniem przedszkolnym może zostać objęte również dziecko, które ukończyło dwa i
pół roku.

Zwrócić  tu trzeba uwagę na sposób zredagowania  tego przepisu,  który stanowi,  że dziecko „może”
zostać objęte wychowaniem przedszkolnym. Taka treść oznacza możliwość przyjęcia takiego dziecka,
ale  nie obowiązek.  Przepis  ten należy rozumieć jako daną dyrektorowi  możliwość przyjęcia  dziecka
młodszego niż trzyletnie w przypadkach, które kierujący placówką uzna za uzasadnione. Nie należy go
jednak  odczytywać  w  oderwaniu  od  wszelkich  innych  obowiązków  dyrektora,  który  przy  ocenie
możliwości przyjęcia dziecka dwuipółletniego musi również brać pod uwagę m.in. fakt, czy dysponuje
odpowiednimi możliwościami, czyli czy ma jeszcze wolne miejsce w przedszkolu.

Mamy tutaj  zatem do czynienia z decyzją uznaniową – to wyłącznie dyrektor  ocenia,  czy występuje
szczególnie uzasadniony przypadek, a w swej ocenie może się różnić od rodziców.  Ustawa nie daje
żadnych wytycznych, jakie przypadki należy uznać za „szczególnie” uzasadnione, rodzic nie może więc
podważać decyzji dyrektora argumentem, że w jego ocenie przypadek uzasadniony występuje.

Ponadto, nawet jeśli istnieją argumenty za przyjęciem dziecka, dyrektor nadal nie ma takiego obowiązku
– może więc przyjąć dziecko młodsze, ale nie musi.

Oficyna MM nie udziela porad prawnych. Odpowiedzi są wyłącznie wyrazem własnej oceny Doradcy
Prawnego Oficyny MM. Nie stanowią urzędowej wykładni prawa, a ich zastosowanie nie może rodzić
odpowiedzialności za ewentualne skutki zastosowania zaproponowanych rozwiązań zarówno ze strony
Oficyny MM, jak i Doradcy Prawnego Oficyny MM.



Aby czytać dalej, potrzebujesz pełnego dostępu.
Przeglądaj wszystkie materiały w ramach abonamentu lub prenumeraty.

Korzyści:

• nielimitowany dostęp do treści,
• aktualizacje materiałów w niezbędnikach, nawet do 2 razy w tygodniu,
• e-czasopisma w nowej, wygodnej formie,
• dodatkowe materiały i wzory dokumentów do pobrania,
• dostęp do porad cenionych ekspertów i praktyków,
• zniżki na kolejne produkty, szkolenia i webinary

i znacznie więcej…

Zamów na: www.oficynamm.pl
lub skontaktuj się z nami: 800 702 902, bok@oficynamm.pl


